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Protokół nr  13/2015  
z posiedzenia Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich,  
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
z dnia 23 grudnia 2015 r. 
 
 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
 

Przewodniczący Komisji, p. Jan Bobek otworzył 13. posiedzenie Komisji Rozwoju 
Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego witając członków komisji, nowych członków p. 
Jadwigę Król i p. Pawła Szliwińskiego oraz zaproszonych gości. Załącznik nr 1, 2. 
 
Proponowany porządek posiedzenia przewiduje: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zatwierdzenie porządku posiedzenia. 
3. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych w tym: 

 Projektu uchwały w sprawie budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
na 2016 rok. 

 Rozpatrzenie materiału informacyjnego pt. Stan realizacji Planu Działania Krajowej 
Sieci Obszarów Wiejskich w województwie warmińsko-mazurskim na lata 2014-2015 
- podsumowanie działalności Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich w województwie 
warmińsko-mazurskim w obecnym okresie programowania. 

 Rozpatrzenie materiału informacyjnego pt. Podsumowanie Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 w zakresie zadań delegowanych Samorządowi 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na koniec okresu programowania. 

 Projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na rok 2016. 

 Projektu uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwań do usunięcia naruszenia 
prawa dotyczących Uchwały Nr IX/228/15 Sejmiku województwa Warmińsko-
Mazurskiego z dnia 26 sierpnia 2015 r. zmieniającej Uchwałę Nr XVIII/334/12 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 19 czerwca 2012 r. w sprawie 
wykonania Planu gospodarki odpadami dla województwa warmińsko-mazurskiego na 
lata 2011-2016. 

 Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji mieszkańców Gminy Dźwierzuty dotyczącej zmiany uchwały Nr IX/228/15 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 sierpnia 2015 r. 

 

 Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji mieszkańców Gminy Pasym dotyczącej zmiany uchwały Nr IX/228/15 Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 sierpnia 2015 r.  

 Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji mieszkańców Gminy Świętajno dotyczącej zmiany uchwały Nr IX/228/15 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 sierpnia 2015 r. 

 Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia 
petycji mieszkańców Gminy Rozogi dotyczącej zmiany uchwały Nr IX/228/15 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 sierpnia 2015 r. 



2 
 

 Projektu w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Pasym oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Pasym. 

 Projektu w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Wydminy oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Wydminy. 

 Projektu w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Stawiguda oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Stawiguda. 

 Projektu w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Tolkmicko. 

7. Sprawy różne i wolne wnioski. 
8.Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
8.Zakończenie posiedzenia. 
 Przewodniczący Komisji p. Jan Bobek zapytał, czy są uwagi do przedstawionego 
porządku obrad. Uwag nie zgłoszono. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie.  
 
3. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych: 
 

 Projekt uchwały w sprawie budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 
2016 rok. 

 
Głos zabrał Skarbnik Województwa p. Marek Bauman, który przedstawił uzasadnienie 

do projektu uchwały. Powiedział między innymi, iż budżet przyszłoroczny tak jak żaden z 
wcześniejszych dotychczas budżetów Samorządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
charakteryzuje się ogromnym wpływem  
z jednej strony lat minionych na wielkość tego budżetu szczególnie po stronie wydatków jak 
również na podstawowe parametry przyjęte w projekcie. Na budżet nie będzie zaciągnięty 
kredyt. W zakresie zadań inwestycyjnych realizowane będą  m.in. inwestycje w szpitalach 
przeznaczone na wsparcie poprawy warunków przeciwpożarowych. Kolejno omówił jak 
będzie kształtowało się zadłużenie samorządu województwa. 

 
W związku z brakiem pytań i uwag do przedstawionego projektu budżetu na rok 2016 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. Za 
pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -1. 
 

 Rozpatrzenie materiału informacyjnego pt. Stan realizacji Planu Działania 
Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich w województwie warmińsko-mazurskim na 
lata 2014-2015 - podsumowanie działalności Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich 
w województwie warmińsko-mazurskim w obecnym okresie programowania. 
 

Głos zabrał p. Jarosław Sarnowski Dyrektor Departamentu Obszarów Wiejskich                       
i Rolnictwa, który multimedialnie przedstawił ww. informację. 

 
Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 6 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -0. 

 Rozpatrzenie materiału informacyjnego pt. Podsumowanie Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 w zakresie zadań delegowanych 
Samorządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego na koniec okresu 
programowania. 
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Głos zabrał p. Jarosław Sarnowski Dyrektor Departamentu Obszarów Wiejskich  
i Rolnictwa, który multimedialnie przedstawił ww. informację. 

 
Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 6 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -0. 
 

 Projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego na rok 2016. 
 

Głos zabrał Szef Kancelarii Sejmiku p. Wiktor Marek Leyk, który omówił 
przedstawione przez Zarząd Województwa propozycje tematów wiodących na Sesje Sejmiku 
w 2016 r. 

 
Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 6 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -0. 
 

 Projekt uchwały w sprawie odmowy uwzględnienia wezwań do usunięcia 
naruszenia prawa dotyczących Uchwały Nr IX/228/15 Sejmiku województwa 
Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 sierpnia 2015 r. zmieniającej Uchwałę Nr 
XVIII/334/12 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 19 czerwca 
2012 r. w sprawie wykonania Planu gospodarki odpadami dla województwa 
warmińsko-mazurskiego na lata 2011-2016. 
 

Głos zabrała p. Teresa Witkowska Zastępca Dyrektora Departamentu Ochrony 
Środowiska, która przedstawiła uzasadnienie do ww. projektu uchwały. 

 
Głos zabrał  p. Marek Szter, który uczestniczy w posiedzeniu nie jako Członek Komisji 

ale jako radny głównie ze względu na ww. punkt a skłonił go do tego artykuł p. Sochy z 
miesięcznika listopadowej „Debaty”. Jest w nim informacja, która stawia Samorząd 
Województwa w złym świetle ponieważ  nasza uchwała może  zmonopolizować rynek 
odpadów na terenie środkowych powiatów województwa, dlatego coraz bardziej jest 
przekonany co do słuszności podjęcia tej uchwały. Bo tak naprawdę nie pojawiła się żadna 
inna instalacja tak jak mówiła Pani dyrektor mówiła, czy jest wzór ustawy o odpadach 
nakazuje nam pisać to co jest albo za chwilę będzie. Zapytał, co będzie jeśli się okaże, że albo 
Bioelektra będzie chciała budować z tymi gminami. Pomija sprawę o której pisze redaktor 
czyli o konsekwencji                        o podpisanych przez 37 czy przez większość gmin umów 
z Olsztynem na odbiór tych odpadów. Natomiast co się stanie gdyby taka czy inna firma, 
która chciałaby na określony liczby gmin z pośród tych 37 wybudować zakład bez środków 
zewnętrznych. Czy też my będziemy zobligowani, czy będziemy mieli prawo  
i będziemy  chcieli wpisać to do wojewódzkiego planu gospodarki odpadami. To nie jest na 
rok, tylko na kilkanaście lat.   

Głos zabrała p. Teresa Witkowska Zastępca Dyrektora Departamentu Ochrony 
Środowiska, która powiedziała, że gminy podpisały, miasto Olsztyn mając podpisaną umowę 
z 37 gminami rozpoczęło inwestycję licząc na to, że każdy będzie solidarny, że jak się wpisał 
to to utrzyma. Co do rozliczeń między gminami, a Zakładem Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi to nie jest to w kompetencjach Marszałka. Rolą Marszałka nie jest 
analizowanie tych umów natomiast Bioelektra otrzymała od Burmistrza Gminy i Miasta 
Pasym pozwolenie. To jest niezgodne z prawem, nie miał prawa wydać takiego dokumentu. 
Zostały wydane dokumenty, które nie miały prawa zostać wydane, ponieważ nie było to 
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zapisane w planie.  W świetle ustawy nie można wydać takiej decyzji jeśli  nie ma tego 
ujętego w planie. Wie, że to była pomyłka i obecnie się z tego wycofuje. Obiekt, który 
chciałby powstać na terenie województwa nie ma prawa powstać. Nie można wydać decyzji o 
warunkach zabudowy a ślad za tym pozwolenia. 

Marek Szter, czy ta firma nie może przyjść do innej gminy w tej sprawie? 
Głos zabrała p. Teresa Witkowska Zastępca Dyrektora Departamentu Ochrony 

Środowiska odpowiedziała, że nie ma takiej możliwości, bo nie ma tego zawartego                       
w planie. Gospodarka odpadami nie jest demokratyczna. 

Radny Ryszard Kawczyński powiedział między innymi, że Ostróda, Ełk ma świetne 
uporządkowaną tę sprawę. Problem pojawił się na przykład w Kętrzynie. Jest Bisztynek, 
Mażany, Olsztyn, Spytkowo. 

 
Przewodniczący Jan Bobek powiedział między innymi, że Spytkowo miało na 

ukończeniu budowę , samorząd zainwestował pieniądze. Chciano rozpocząć budowę w 
Mazanach, ale tam nie było infrastruktury. 

 
 
Radny Ryszard Kawczyński tam w Mażanach składowisko  istniej, jest ono               w 

miarę sensownie zagospodarowane i jest Spytkowo, i jeżeli Kętrzyn wywiezie śmieci do 
Spytkowa ceny wzrosną dwukrotnie. 

 
Głos zabrała p. Teresa Witkowska Zastępca Dyrektora Departamentu Ochrony 

Środowiska, która poinformowała, iż  mieli spotkanie z przedstawicielami co do zasady 
chcielibyśmy utrzymać ten status jeżeli chodzi o te regiony. Żeby  nie robić żadnych ruchów, 
chaosu nie wprowadzać. Był Pan z Bisztynka, z Kętrzyna i starali się wspólnie z nimi z 
Giżyckiem podzielić się rynkiem, żeby się między sobą ustalili, żeby ten miał regionalną 
sortownię, a ten regionalną kompostownię, ci będą mieli składowisko. Żeby każdy miał co 
robić, żeby nie zlikwidować tego Bisztynka.  

 
Radny Ryszard Kawczyński dodał, iż był nauczycielem geografii i wiózł dzieciaki, żeby 

im pokazać jak to wygląda, gdzie jeszcze nikt o sortowaniu nie mówił . w Bisztynku robią to 
swietnie, a teraz chcą to zamknąć. 

 
Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja zajmie się tym tematem.  

 
Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -2. 

 

Głos zabrała p. Teresa Witkowska Zastępca Dyrektora Departamentu Ochrony 
Środowiska poinformowała, że przygotowali każdą odpowiedź oddzielną uchwałą. Dotyczą 
tego, iż zgłaszający mówili o monopolizacji rynku i odpowiedź jest taka, że powstał obiekt, 
który obejmuje ich gminy. Nadmieniła, że  gdy był tworzony dokument wówczas można było 
zgłaszać zastrzeżenia, ale nie zrobiono tego.  

 
Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 4 radnych, przeciw – 1, wstrzymujących -1. 
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 Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia petycji mieszkańców Gminy Pasym dotyczącej zmiany uchwały Nr 
IX/228/15 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 sierpnia 
2015 r. z dnia 23 grudnia 2015 r. 
 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 4 radnych, przeciw – 1, wstrzymujących -1. 

 

 

 Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia petycji mieszkańców Gminy Świętajno dotyczącej zmiany uchwały 
Nr IX/228/15 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 sierpnia 
2015 r. 
 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 4 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -1. 

 

 Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia petycji mieszkańców Gminy Rozogi dotyczącej zmiany uchwały Nr 
IX/228/15 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 26 sierpnia 
2015 r. 
 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 4 radnych, przeciw – 1, wstrzymujących -1. 
 

 Projektu w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Pasym oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Pasym. 

 
Głos zabrała p. Teresa Witkowska Zastępca Dyrektora Departamentu Ochrony 

Środowiska poinformowała, że aglomeracje wyznaczają zawsze na wniosek gminy, 
Nadmieniła, że Tolkmicko i Stawiguda wnioskowały o rozszerzenie dotychczasowej 
aglomeracji poprzez objęcie aglomeracją wszystkich terenów skanalizowanych.                  W 
Pasymiu i Wydminach wnioskowano o  zmniejszenie obszaru aglomeracji.  

Radny Ryszard Kawczyński zapytał co ta aglomeracja daje? 
 

p. Teresa Witkowska Zastępca Dyrektora Departamentu Ochrony Środowiska 
poinformowała, że jest Krajowy Program tworzony dla aglomeracji. Gmina jeżeli jest tam 
ujęta może ubiegać się o środki. 
 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 6 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -0. 
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 Projektu w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Wydminy oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Wydminy. 

 
Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 6 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -0. 
 

 Projektu w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
aglomeracji Stawiguda oraz likwidacji dotychczasowej aglomeracji Stawiguda. 
 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 6 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -0. 

 
 Projektu w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 

aglomeracji Tolkmicko. 
 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przyjęciem ww. projektu uchwały. 
Za pozytywnym zaopiniowaniem ww. projektu uchwały głosowało  
- 6 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących -0. 
 
6. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

 Propozycje do Planu Pracy Komisji na 2016 rok. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował, iż plan pracy komisji będzie w lutym, 
natomiast w styczniu zostanie opracowany i przesłany za pośrednictwem Kancelarii Sejmiku 
do członków komisji w celu konsultacji  i wniesienia innych tematów. 

 
 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Komisji p. Jan Bobek zapytał czy są uwagi do przedstawionego 
protokołu. Uwag nie zgłoszono. W związku z powyższym zarządził głosowanie.  
        Za przyjęciem protokołu głosowało – 4 radnych, przeciw- 0, wstrzymujących – 2.  

 
Przewodniczący Komisji poinformował o wytypowaniu dwóch członków Komisji 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej do 
Komisji Ekologii, Ochrony Zwierząt oraz Ochrony Dziedzictwa Przyrodniczego oraz do 
Komisji Aktywizacji Społeczności Lokalnych na Obszarach Wiejskich. Przewodniczący 
zaproponował kandydaturę radnej,  p. Jadwigi Król  
i radnego, p. Pawła Szliwińskiego. Radna Jadwiga Król wyraziła zgodę na kandydowanie do 
Komisji Aktywizacji Społeczności Lokalnych na Obszarach Wiejskich. Radny Paweł 
Szliwiński wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Ekologii, Ochrony Zwierząt oraz 
Ochrony Dziedzictwa Przyrodniczego.  

 
Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie w/s zgody na oddelegowanie radnego 

Pawła Szliwińskiego do Komisji Ekologii, Ochrony Zwierząt oraz Ochrony Dziedzictwa 
Przyrodniczego.  

Za głosowało 6 radnych. Innych głosów nie było.  
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Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie w/s zgody na oddelegowanie radnej 
Jadwigi Król do Komisji Aktywizacji Społeczności Lokalnych na Obszarach Wiejskich. 

Za głosowało 6 radnych. Innych głosów nie było.  
 
 

8. Zakończenie posiedzenia. 
 

Przewodniczący Komisji p. Jan Bobek podziękował zebranym za udział  
w obradach, następnie zamknął 13 posiedzenie Komisji w dniu 23 grudnia  
2015 r. 

                                                                                     Przewodniczący Komisji 
 

                                                               Jan Bobek 
Protokołowała: 
Elżbieta Cyrankowska 
 


